
Π Τ Ω Σ Ε Ι Σ  
 

 Οι διάφορες μορφές που παίρνουν τα ουσιαστικά, όταν τα 

χρησιμοποιούμε  στο λόγο μας, λέγονται πτώσεις.  Οι πτώσεις είναι τέσσερις :  

Ο ν ο μ α σ τ ι κ ή ,  Γ ε ν ι κ ή ,  Α ι τ ι α τ ι κ ή  κ α ι  Κ λ η τ ι κ ή . 

ΟΝΟΜΑΣΤΙΚΗ - Ποιος είναι αυτός, Ματίνα; 

- Αυτός είναι ο αδελφός μου! 

 

 

 

- Ποια είναι αυτή, Σωτήρη;  

 

- Αυτή είναι η Νίκη! 

Η νέα συμμαθήτριά μας! 

 

 

- Ποιο βιβλίο είναι πιο 

συναρπαστικό άραγε;; 

- Το βιβλίο πάνω δεξιά είναι πολύ 

καλό! 

 

 

 

- Ποιοι είναι αυτοί; 

- Αυτοί είναι οι φίλοι μου από τα 

          Τρίκαλα. 

 

 

- Ποιες είναι αυτές; 

- Αυτές είναι οι ξαδέλφες μου! 

 

 

- Ποια φρούτα είναι πιο γευστικά; 

- Τα μήλα είναι πολύ 

νόστιμα! 

Αοζεμικό 

στξμ εμικό 

αοιθμό 

 

 

 

 

θηλρκό 

στξμ εμικό 

αοιθμό 

 

 

 

Ορδέηεοξ 

στξμ εμικό 

αοιθμό 

 

 

 

 

 

 

Αοζεμικό 

στξμ 

πληθρμτικό 

 

 

θηλρκό 

στξμ 

πλρθρμτικό 

 

 

 

 

ξρδέηεοξ 

στξμ 

πληθρμτικό 



ΓΕΝΙΚΗ 

(κάηι είμαι δικό 

μξρ…ζξρ..ηξρ) 

- Ποιανού είναι αυτές οι μπάλες; 

- Είναι του αδελφού μου. 

 

 

 

- Ποιανής είναι αυτή η φούστα; 

- Είναι της ξαδέρφης μου. 

 

- Ποιανού είναι αυτό το βιβλίο; 

- Είναι του παιδιού που 

          κάθεται δίπλα μου. 

 

 

- Ποιανών είναι αυτές οι 

κάλτσες; 

 

 

- Των φίλων και των 

φιλενάδων μου!!   

Των αγοριών και των κοριτσιών!! 

Αοζεμικό 

στξμ εμικό 

αοιθμό 

 

 

θηλρκό 

στξμ εμικό 

αοιθμό 

 

 

Ορδέηεοξ 

στξμ εμικό 

αοιθμό 

 

 

Αοζεμικό 

Θηλρκό 

ξρδέηεοξ 

στξμ 

πληθρμτικό 

πάμτα των 

ΑΙΤΙΑΤΙΚΗ - Με ποιον μαρκαδόρο θες να 

ζωγραφίσεις; 

- Με τον κίτρινο μαρκαδόρο. 

 

- Ποιαν κοιτάς από το παράθυρο; 

- Την γειτόνισσα που περιποιείται τον 

κήπο. 

 

- Ποιο φρούτο θα πάρεις; 

- Θα πάρω το κεράσι. 

 

- Ποιους κοιτάζεις από το παράθυρο; 

- Τους γείτονες που κάθονται στο 

μπαλκόνι. 

 

 

- Ποιες κοιτάζεις; 

- Τις γυναίκες στο παγκάκι. 

Αοζεμικό 

στξμ εμικό 

αοιθμό 

 

θηλρκό 

στξμ εμικό 

αοιθμό 

 

 

Ορδέηεοξ 

στξμ εμικό 

αοιθμό 

 

Αοζεμικό 

στξμ 

πληθρμτικό 

 

θηλρκό 

στξμ 

πλρθρμτικό 

 

 



- Ποια φαγητά τρως 

πιο πολύ; 

- Tα γεμιστά και τα 

μακαρόνια.  

 

ξρδέηεοξ 

στξμ 

πληθρμτικό 

ΚΛΗΤΙΚΗ 

…..Φώμανε 

δρμαηά μα ζε 

ακξύζξρμ!!!... 

Εεεεε!!!! 

Εεεεε  άνθρωπε!! Πού πας;; 

Ψψψψ, γατούλα πού κρύφτηκες;; 

Παιδί μου, μείνε κοντά και μην απομακρύνεσαι! 

Αοζεμικό 

Θηλρκό 

ξρδέηεοξ 

στξμ 

πληθρμτικ 

δεμ έςξρμ 

άοθοξ 

 

Για να βρούμε το ουσιαστικό που βρίσκεται σε Ο ν ο μ α σ τ ι κ ή  πτώση, ρωτάμε 

ποιος-ποια-ποιο για τον ενικό αριθμό και ποιοι-ποιες-ποια για τον 

πληθυντικό αριθμό. 

 

π.χ.   Ο μαθητής διαβάζει Ιστορία. [ποιος; ο μαθητής] 

          Οι μαθήτριες διαβάζουν Ιστορία. [ποιες; οι μαθήτριες] 

 

 

 Για να βρούμε το ουσιαστικό που βρίσκεται σε Γενική πτώση, ρωτάμε 

ποιανού-ποιανής-ποιανού ή τίνος για τον ενικό αριθμό και ποιανών 

για τον πληθυντικό αριθμό. 

 

π.χ.   Ο γείτονας ποτίζει τα λουλούδια του κήπου. [ποιανού; του κήπου] 

          Τα αυτοκινητάκια είναι τα παιχνίδια των αγοριών . [ποιανών; των 

αγοριών] 

 

 Για να βρούμε το ουσιαστικό που βρίσκεται σε Αιτιατική πτώση, 

ρωτάμε ποιον-ποιαν-ποιο για τον ενικό αριθμό και ποιους-ποιες-ποια 

για τον πληθυντικό αριθμό. 

 

π.χ.   Ο Γιάννης παίζει ποδόσφαιρο με τον φίλο του. [με ποιον; τον φίλο] 

          Η Ματίνα μέτρησε τις ξυλομπογιές. [ποιες; Τις ξυλομπογιές] 

 

 Για να βρούμε το ουσιαστικό που βρίσκεται σε Κλητική πτώση, είναι 

σαν να φωνάζουμε Εεεε!!  
 

π.χ.    (Εεεε!!)  Πέτρο, έλα να παίξουμε! 

 Εεεε!!    Κορίτσια, πού πάτε; 

    Λύκε, λύκε είσαι εδώ; 
 

 



Αζκήζειπ 

 Κάμε κλικ ζηιπ παοακάηω δοαζηηοιόηηηεπ: 

 https://learningapps.org/watch?v=pb4zdh1dc20 

 https://learningapps.org/watch?v=po722g46c20 

 https://learningapps.org/watch?v=p7bmsxavn20 

 
Λύμξμταπ τεπ θα κάμειπ ενάσκηση στη θεωοία τωμ πτώσεωμ και 

ταρτόςοξμα θα ναμασρμαμτηθείπ με τξρπ Θεξύπ τξρ Ολύμπξρ!  
 

https://learningapps.org/watch?v=pb4zdh1dc20
https://learningapps.org/watch?v=po722g46c20
https://learningapps.org/watch?v=p7bmsxavn20

